



McGill

Faculty of Medicine | Faculté de médecine

Important: Message from Demetra Kafantaris, Executive Director, Administration & Operations - Coronavirus Update for Admin & Support Staff + Special Faculty Council

La version française suivra dans un courriel distinct.

March 30, 2020

Message sent on behalf of Demetra Kafantaris, Executive Director, Administration & Operations, Faculty of Medicine.

Please distribute to all administrative and support staff in your respective teams.

Dear Colleagues,

The last few weeks have been incredibly challenging, representing a new reality that requires we all dig deep to find new ways to cope. We understand how stressful it can be during such a period of uncertainty, and we appreciate that you all have many questions and concerns.

Please know that the University's senior management team is working non-stop to establish plans and contingencies, in many instances working closely with government authorities to find answers to your many questions. Thursday's [message](#) from McGill's Deputy Provost, Student Life and Learning, Dr. Fabrice Labeau provided a response to a question that has been top-of-mind for many, confirming that the University will remain operational during the extended suspension period until May 1, and that ALL McGill academic and administrative staff will continue to be paid. Hopefully this welcomed news will help to ease some of your concerns.

The Faculty of Medicine is working to ensure that we respect the guidelines of the University and government, and asks for your patience as we work through the outstanding issues. Please know that we are committed to doing everything we can to get the answers you need, as the situation continues to evolve.

We encourage you to regularly consult the [University's FAQ page here](#). We are also closely monitoring the questions that are being submitted by many of you and coordinating with the University so that they, too, are addressed. If you have any concerns that have not yet been answered in the University's FAQ page, please continue to bring them to the attention of your supervisor or send an email to covid19.med@mcgill.ca.

On Tuesday, March 31 at 4:00 p.m., the Dean will hold a special, virtual [Faculty of Medicine Faculty Council meeting](#) on the COVID-19 pandemic and how it relates to us. We invite you to join this meeting, as we collectively share our concerns and provide updates and plans for moving forward.

Thank you all for your resilience as we continue to work together, with patience and empathy, to support the health and wellbeing of our community. I wish for you and your families to stay healthy,

look after each other, and believe that with the force of our collective effort, we will get through this, becoming all the stronger for it.

Sincerely,

Demetra

Demetra Kafantaris, MBA | Executive Director, Administration & Operations

Faculty of Medicine | **McGill University**

3605 de la Montagne, Montréal, QC H3G 2M1 | T: 514.398.2023 | F: 514.398.4423 |

demetra.kafantaris@mcgill.ca

Le 31 mars 2020

An English version of this message was sent to the community earlier.

Le présent message est envoyé au nom de Demetra Kafantaris, directrice générale, Administration et opérations de la Faculté de médecine.

Veillez le faire suivre à tous les membres du personnel administratif et de soutien dans vos équipes respectives.

Chers collègues, chères collègues,

Les dernières semaines ont été particulièrement difficiles, étant donné cette nouvelle réalité qui nous oblige à puiser profondément en nous pour trouver de nouvelles façons de nous y adapter. Nous comprenons à quel point le contexte est stressant en cette période d'incertitude, et nous savons que vous avez tous de nombreuses questions et préoccupations.

Sachez que la haute direction de l'Université travaille sans relâche à établir des plans et des plans d'intervention d'urgence et qu'elle collabore, dans de nombreux cas, étroitement avec les autorités gouvernementales pour trouver des réponses à vos nombreuses questions. Jeudi, le [message](#) du premier vice-principal exécutif adjoint (études et vie étudiante) de McGill, le Pr Fabrice Labeau, a répondu à une question qui était au cœur des préoccupations de maintes personnes, et confirmé que l'Université restera en activité pendant la période de suspension prolongée jusqu'au 1^{er} mai, et que TOUS les membres du personnel académique et administratif de McGill continueront d'être rémunérés. Nous espérons que cette nouvelle réjouissante apaisera certaines de vos inquiétudes.

La Faculté de médecine s'emploie à respecter les directives de l'Université et du gouvernement et nous vous demandons de faire preuve de patience pendant que nous étudions toutes les questions non résolues. Nous mettons tout en œuvre pour obtenir les réponses dont vous avez besoin, au fur et à mesure de l'évolution de la situation.

Nous vous encourageons à consulter régulièrement la [Foire aux questions de l'Université](#). Nous assurons aussi un suivi étroit des questions que vous êtes nombreux à soumettre et assurons une coordination

avec l'Université afin qu'elles soient traitées. Si vous avez des préoccupations qui n'ont pas encore été abordées dans la FAQ de l'Université, veuillez continuer à les porter à l'attention de votre superviseur ou envoyer un courriel à covid19.med@mcgill.ca.

Le mardi 31 mars à 16 h, le doyen tiendra une réunion spéciale de façon virtuelle du [Conseil de la Faculté](#) sur la pandémie de COVID-19 et ses implications pour nous. Nous vous invitons à vous joindre à cette réunion, durant laquelle nous pourrons partager collectivement nos préoccupations et fournir des mises à jour et des plans pour la suite.

Je vous remercie toutes et tous de votre résilience alors que nous continuons à travailler ensemble, avec patience et empathie, à assurer la santé et le bien-être de notre communauté. Je vous souhaite, à vous et à vos proches, de rester en bonne santé et de prendre soin les uns des autres. Avec la détermination de notre effort collectif, nous nous en sortirons et en serons d'autant plus forts.

Cordialement,

Demetra

Demetra Kafantaris, MBA | Directrice générale, Administration & opérations

Faculté de médecine | **Université McGill**

3605 de la Montagne, Montréal, QC H3G 2M1 | T : 514.398.2023 | F : 514.398.4423 |

demetra.kafantaris@mcgill.ca